
Gemeente Heerenveen:  verbod voorrang statushouders frustreert een goede 
start van statushouders in Nederland 
 
Het voorgenomen wetsvoorstel waarbij het gemeenten wordt verboden om statushouders 
met voorrang te huisvesten in sociale huurwoningen, zal een grote impact hebben op 
bijvoorbeeld inburgering en de doorstroom van statushouders uit asielzoekerscentra naar 
onze gemeente. Bovendien lost het de woningnood niet op. We roepen dan ook op dit 
voorstel per direct in te trekken.  
 
Het wetsvoorstel heeft negatieve gevolgen voor de hele maatschappij 
Een stabiele woonplek is een essentiële voorwaarde voor statushouders om een 
zelfstandig leven op te bouwen, te kunnen starten met inburgering en werk en bij te 
dragen aan de samenleving. Daarom geven we in de gemeente Heerenveen voorrang 
aan deze doelgroep. Zonder stabiele huisvesting neemt de kans op langdurige 
afhankelijkheid van sociale voorzieningen toe. Dat is niet goed voor zowel de 
maatschappij als de statushouder.  
 
Gemeenten blijven wél wettelijk verplicht om statushouders te huisvesten, maar de taak 
wordt door deze voorgenomen maatregel zo goed als onuitvoerbaar. Bovendien zal 
hierdoor de doorstroom uit de opvang stokken. Statushouders beschikken over het 
algemeen nog niet over een netwerk om zelf huisvesting te vinden. Zonder voorrang van 
statushouders op sociale huurwoningen zal het leiden tot overvolle opvangcentra (1 op 
de 3 mensen in de opvang is nu al statushouder), veel hogere kosten voor alternatieve 
vormen van huisvesting (als die al beschikbaar zijn) en meer mensen op straat. Dit leidt 
tot minder leefbaarheid en veiligheid in onze dorpen, en hoge kosten voor de 
maatschappelijke opvang.  
 
Statushouders hebben aangetoond niet terug te kunnen keren naar hun land. Ze zijn 
gevlucht vanwege een oorlog, vervolging om hun geloof of seksualiteit, of andere 
levensbedreigende omstandigheden. Dit zijn mensen die willen bijdragen aan Nederland. 
Bijvoorbeeld door te helpen met woningbouw, verduurzaming of in de zorg. Ook in 
Heerenveen en Fryslân hebben wij deze mensen de komende jaren keihard nodig.  
 
Het verbod is geen oplossing voor de woningnood 
We begrijpen en zien dat de woningnood hoog is en dat er veel regulier 
woningzoekenden op een woning wachten. De woningnood wordt echter niet veroorzaakt 
door een teveel aan statushouders maar door een tekort aan woningen. Het uitgangspunt 
is daarom ook zoveel mogelijk in te zetten op het bouwen van nieuwe woningen.  
Het kabinet streeft ernaar dat 30% van de woningen in een gemeente bestaat uit sociale 
huurwoningen. Daarbij is het nodig dat het kabinet de bouw van sociale huurwoningen 
verder ondersteunt en stimuleert, onder meer door te zorgen voor meer financiële ruimte 
bij corporaties en gemeenten.  
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